

Greater is He That is with Us

2 Ki 6:8-17 ⁸ Once when the king of Syria was warring against Israel, he took counsel with his servants, saying, "At such and such a place shall be my camp."⁹ But the man of God (Elisha) sent word to the king of Israel, "Beware that you do not pass this place, for the Syrians are going down there."¹⁰ And the king of Israel sent to the place of which the man of God (Elisha) told him. Thus he used to warn him, so that he saved himself there more than once or twice.

¹¹ And the mind of the king of Syria was greatly troubled because of this thing; and he called his servants and said to them, "Will you not show me who of us is for the king of Israel?"¹² And one of his servants said, "None, my lord, O king; but Elisha, the prophet who is in Israel, tells the king of Israel the words that you speak in your bedchamber."¹³ And he said, "Go and see where he is, that I may send and seize him." It was told him, "Behold, he is in Dothan."¹⁴ So he sent there horses and chariots and a great army; and they came by night, and surrounded the city.

¹⁵ When the servant of the man of God (Elisha) rose early in the morning and went out, behold, an army with horses and chariots was round about the city. And the servant said, "Alas, my master! What shall we do?"¹⁶ He said, "Fear not, for those who are with us are more than those who are with them."¹⁷ Then Elisha prayed, and said, "O LORD, I pray thee, open his eyes that he may see." So the LORD opened the eyes of the young man, and he saw; and behold, the mountain was full of horses and chariots of fire round about Elisha.

Heb 11:1 ¹ Now faith is the assurance of things hoped for, the conviction of things not seen. ² For by it the men of old received divine approval.

Heb 11:6 ⁶ And without faith it is impossible to please him. For whoever would draw near to God must believe that he exists and that he rewards those who seek him.



Четвертая книга Царств - Глава 6:8-17

8 Царь Сирийский пошел войною на Израильтян, и советовался со слугами своими, говоря: в таком-то и в таком-то месте я расположу свой стан. **9** И посылал человек Божий к царю Израильскому сказать: берегись проходить сим местом, ибо там Сирияне залегли. **10** И посылал царь Израильский на то место, о котором говорил ему человек Божий и предостерегал его; и сберег себя там не раз и не два.

11 И встревожилось сердце царя Сирийского по сему случаю, и призвал он рабов своих и сказал им: скажите мне, кто из наших *в сношении* с царем Израильским? **12** И сказал один из слуг его: никто, господин мой царь; а Елисей пророк, торый у Израиля, пересказывает царю Израильскому и те слова, которые ты говоришь в спальне твоей. **13** И сказал он: пойдите, узнайте, где он; я пошлю и возьму его. И донесли ему и сказали: вот, он в Дофаиме. **14** И послал туда коней и колесницы и много войска. И пришли ночью и окружили город.

15 Поутру служитель человека Божия встал и вышел; и вот, войско вокруг города, и кони и колесницы. И сказал ему слуга его: увы! господин мой, что нам делать? **16** И сказал он: не бойся, потому что тех, которые с нами, больше, нежели тех, которые с ними. **17** И молился Елисей, и говорил: Господи! открой ему глаза, чтоб он увидел. И открыл Господь глаза слуге, и он увидел, и вот, вся гора наполнена конями и колесницами огненными кругом Елисея.

Послание к Евреям - Глава 11:1 Вера же есть осуществление ожидаемого и уверенность в невидимом.

Послание к Евреям - Глава 11:6 А без веры угодить Богу невозможно; ибо надобно, чтобы приходящий к Богу веровал, что Он есть, и ищущим Его воздает.



1 John 4:4 Little children, you are of God, and have overcome them; for he who is in you is greater than he who is in the world.

Rom 8:31-39 ³¹ What then shall we say to this? If God is for us, who is against us? ³² He who did not spare his own Son but gave him up for us all, will he not also give us all things with him? ³³ Who shall bring any charge against God's elect? It is God who justifies; ³⁴ who is to condemn? Is it Christ Jesus, who died, yes, who was raised from the dead, who is at the right hand of God, who indeed intercedes for us? ³⁵ Who shall separate us from the love of Christ? Shall tribulation, or distress, or persecution, or famine, or nakedness, or peril, or sword? ³⁶ As it is written, "For thy sake we are being killed all the day long; we are regarded as sheep to be slaughtered." ³⁷ No, in all these things we are more than conquerors through him who loved us. ³⁸ For I am sure that neither death, nor life, nor angels, nor principalities, nor things present, nor things to come, nor powers, ³⁹ nor height, nor depth, nor anything else in all creation, will be able to separate us from the love of God in Christ Jesus our Lord.

Первое послание Иоанна - Глава 4:4

4 Дети! вы от Бога, и победили их; ибо Тот, Кто в вас, больше того, кто в мире.

Послание к Римлянам - Глава 8:31-39

31 Что же сказать на это? Если Бог за нас, кто против нас? 32 Тот, Который Сына Своего не пощадил, но предал Его за всех нас, как с Ним не дарует нам и всего? 33 Кто будет обвинять избранных Божиих? Бог оправдывает *их*. 34 Кто осуждает? Христос Иисус умер, но и воскрес: Он и одесную Бога, Он и ходатайствует за нас. 35 Кто отлучит нас от любви Божией: скорбь, или теснота, или гонение, или голод, или нагота, или опасность, или меч? как написано: 36 за Тебя умерщвляют нас всякий день, считают нас за овец, *обреченных* на заклание. 37 Но все сие преодолеваем силою Возлюбившего нас. 38 Ибо я уверен, что ни смерть, ни жизнь, ни Ангелы, ни Начала, ни Силы, ни настоящее, ни будущее, а39 ни высота, ни глубина, ни другая какая тварь не может отлучить нас от любви Божией во Христе